
Referat SFO-forældrerådsmøde 
Tranbjergsskolen 

 
30.10.2023 - Kl. 17:00-19:00 (vi mødes i SFO’en) 

 
 
 
Tilstede: Laura Cordes Felby, Helene Lantz, Solveig Høi, Jette Holdt Just, Lise Frost Nielsen, Sarah Kragh 

Caprani, Pouel Thomsen, Helle Hoby, Anette Krogslund, Bo Christensen, Benny Thøisen, Christian Øls 

Fredsbo  

Afbud: Henrik Rønde Ottosen 
 
Referent: Laura Cordes Felby 

 

Godkendelse af referat fra sidst  17:00 - 17:05 

• Referat godkendt 

Billede af nyt SFO Forælderåd 
Billedet er til infoskærmen i SFO  

17:05 - 17:10 
 

• Nyt foto er taget 

Revurdering af medlemskabet af ÅFO 
- Beslutning om fortsat medlemskab træffes 

på mødet.  
- ÅFO → fortsætter medlemskab samt dialog 

om i fremtiden at synliggøre det mere 
overfor forældregruppen på Aula 

Vores kontaktperson er Mette Bach Larsen  

17:10 - 17:20 

• Jette briefer: 
o ÅFO (Aarhus Forældreorganisation) er en instans under BUPL, som vi betaler ind 

til. Der er tale om et fællesorgan, der repræsenterer forældrene ind i Børn og 
Unge i Aarhus. 

o Tidligere har argumentet været, at vi skal støtte op om det. 
o Pengene går af SFO’ens budget. 

 

• Argumenter for: 
o Som den andenstørste SFO i kommunen, giver det mening, at vi betaler ind. 
o De repræsenterer SFO ind i en mængde af møder. 
o Hvis man er nysgerrig, kan man undersøge på hjemmesiden og modtage 

nyhedsbrev. 

• Argumenter imod: 
o Ingen argumenter imod. 

• Beslutning: 
o Jette laver et kort skriv inde på hjemmesiden med link til ÅFO, så alle forældre 

ved, at vi har medlemskab der. Laver desuden kontaktinfo på kontaktperson, 
Anne Christine. 

o Enstemmigt vedtager, at vi fortsætter medlemskab.   



 

Julearrangement 30. november v/Jette 
- Tidspunktet er 16-19.00 
- Hvem har mulighed for at hjælpe? 
- Hvem kan møde 15.30 for at hjælpe ekstra 

til? 
- Jette sørger for at præsentere 

evalueringen fra julearrangementet 2022 

17:20 - 17:40 

• Jette gennemgår evaluering fra sidste års julearrangement. 
o Se referat fra sidste år. 
o Resumé: Mindre kaotisk end det plejer, mindre kø, mere roligt, positivt med 

noget udendørs. Børnekor som afslutning på dagen. 8-10 frivillige forældre var 
passende. 

• Drøftelse 
o Kan det lægges ud til klasserådene, at klasserne selv sørger for fælles materialer, 

f.eks., at klassen indkøber stearinlys, nogle stykker pap til underlag til 
juledekoration. 

o Forslag til aktiviteter op til julearrangementet: 
▪ Kan overveje, om der kan laves (stearin)lys i SFO, eller hjælpe børnene 

med at tegne på stearinlys op til  
▪ Kan overveje, om børnene kan lave plader til juledekorationen (træplader 

i håndværk og design, eller en papbund) 
▪ Kan overveje, at børnene samler kogler, mos mv. i skoven som aktivitet 

inden. 

• Plan for i år: 
o Æbleskivebod i fire afdelinger – 0. kl., 1. kl., 2. kl. og 3. kl. 
o Vi opfordrer julearrangementsudvalget til:  

▪ at arrangementet slutter klokken 18 med udendørs kor. 
▪ at der er kaffe til forældrene, hvis det kan lade sig gøre. 
▪ at der købes nogle tykke stykker pap, der kan bruges  
▪ skriver i invitationen, at der er æbleskiver og alkoholfri gløgg.  

o Hvem kommer og hjælper: 
▪ Solveig (kan være der før) 
▪ Jette (kan være der før) 
▪ Lise (kan være der før) 
▪ Pouel 
▪ Helene 
▪ Christian 
▪ Bo 
▪ Laura 
▪ Nicki 
▪ (Helle som reserve) (kan være her før) 

• Vil gerne være ved 0. klasse 
▪ (Sarah som reserve) 

• Beslutning: 



o Laura laver en vagtplan for forældrene. Sørger for at forældre er på årgange, der 
passer (såfremt, det kan lade sig gøre) 

o Benny og Anette tager forældrerådets ønsker (inkl. evaluering fra sidste år) 
videre til julearrangementsudvalget. 

Aktiviteter SFO v/Benny 
- Forældrehenvendelser Christian/Jette 
- Opfølgning siden vores sidste møde i 

forhold til aktiviteter og udvikling generelt i 
SFO’ens aktiviteter 

- Fx kreadage, legodage, aldersintegreret 
aktiviteter,  

- Synliggørelse af aktiviteter i fx ferier 
- Benny: wrap up på møde med SFO 

personale 

17:40 -18:05 

• Jette motiverer punktet 

• Benny: 
o Et møde siden, som informationspunkt og med en aftale om, at gå på opdagelse i 

egen praksis indtil næste personalemøde (15. november). Herunder: 
o Er der noget i ugeplaner, der mangler – er der flere aktiviteter, end der skrives. 
o Hvor meget skærm bruger vi?  
o Tidligere er det blevet drøftet som én SFO, men måske kommer de længere med 

drøftelsen, hvis de deler sig op. 

• Drøftelse:  
o Oplevelse af, at der på 3. årgang var for meget skærm i sommerferien. Alt for 

meget spilletid i sommerferien og efterfølgende. Mange naboskoler arbejder sig 
mod en skærmfri hverdag – det kan vi godt lade os inspirere af.  Påvirker også 
sproget via apps. Benny: Mindre skærm allerede, og det er håndteret. 

o Aktiviteter i 0. klasse, alt for meget skærm fremgår af aktiviteter – der står ikke 
andre aktiviteter på.  

o Kan godt forstå forældre, der tænker, at der ikke er mange aktiviteter. 
o Bemærk, at alle de faste aktiviteter ikke skrives på planen (f.eks. tegne, perle, 

lege, puderum). 
o Det kan med fordel gøres langt mere synligt for forældrene, at der er styrede 

aktiviteter, bl.a. så forældre kan indgå i dialog med deres børn om aktiviteterne. 
o Tidligere var der langt flere aktiviteter, som man skulle tilmelde sig til. 
o Godt at det blev skrevet ud, hvad børnene kan i efterårsferien, eksempelvis at de 

kan komme i svømmehallen. 
o Klubbens ugeskema kan evt. bruges som inspiration. Der fremgår mange 

aktiviteter (også de daglige), men skemaet er visuelt indbydende. Lise sender det 
til Benny. 

o Et forslag er også, at der laves et fastskema og et ugeskema. 
o I 3. årgang er der spilledag én dag om ugen. De spontane ting fremgår selvfølgelig 

ikke af skemaet, men tingene bliver jo fundet frem alligevel.  
o Kan planen hænges op, gerne med billeder på for visuel støtte. 
o Synliggørelsen er mangelfuld, antallet af aktiviteter øges- 
o Det behøver ikke at være de store ressourcer.  



o Er det forældrene eller børnene, der mangler det? Kan det være for meget for 
børnene? 

o Positiv vekslen mellem det voksen- og børneinitierede aktiviteter. 
o Børn skal udfordres, kan evt. lave arrangementer med tilmelding, hvor børnene 

ikke ved hvad det er. 
o Kan venskabsklasserne aktiveres mere i aktiviteterne? 

▪ Kan man ”hyre” 2. eller 3. klasser til at hjælpe med aktiviteter, med 
betaling via en fest for dem, der har hjulpet. 

o Fungerer rigtig godt med den pædagogiske intention nederst i ugeplanen. 

Spilledag og skærmtid v/Christian 
- Omfanget af skærmtid i SFO 
- Opsyn mht. hvad børnene ser på 

skærmen? 

18:05 – 18:15 

• Problematisk at lave en Pokemon Go-tur, da ikke alle kan være med. Skaber digital 
ulighed, da ikke alle har de samme muligheder. 

• Begynde at se på rapporter om skærm og andre skolers/SFO’ers arbejde med mindre 
skærm. 

• Opstille gode alternativer ift. skærm. 

• Der er undersøgelser, der viser de negative effekter ved brug af skærm, men digital 
dannelse og meningsfuld brug kan også være positivt. 

• Tydelighed på formålet, hvad er læringsperspektivet og den pædagogiske intention bag 
aktiviteter, hvor skærm indgår. 

• Tage udgangspunkt i børnenes interesser. 

Overgange fra årgang til årgang i SFO V/Laura 
- Bl.a. i forhold til udbuddet af aktiviteter, de 

fysiske rammer, som ikke inviterer til at 
lave fælles aktiviteter. 

18:15 - 18:25 

• Punktet slettes. 

Garderoberne v/Benny 
- Der er igangsat en helhedsløsning på hele skolen 

18:25 - 18:35 

• Der er bestilt garderobe-løsninger hjem. Med lille siddeplads til 0.-2. klasse, uden 
siddeplads ved 3. og opefter. Der er målt op, og der er fundet garderobeplads til alle. 
Mulighed for at hænge taske, skole og fodtøj i morgen-SFO. 

• Fundet en løsning, hvor skolen kan vokse. 

• Benny orienterer os, når løsningen falder helt på plads. Regner med at orientere os 
inden jul. 

Tranbjergskolens undersøgelse v/ Jette 
- Input til yderligere refleksioner til hvordan, vi i 
SFO kan bidrage positivt til fokusområderne med 
afsæt i undersøgelsens fokusområder 

18:35 - 18:50 

• Punktet flyttes til 15. november 

Kommende punkter til dagsorden 
- Næste møde er den 15. november kl. 

18:00-19:30.  
- Formødet starter kl. 17:00 

18:50 - 18:55 



• Flyttet punkt fra denne gang: Tranbjergskolens undersøgelse v/ Jette 

• Opdatering på julearrangement og planen for julearrangementet diskuteres. 

• Overveje, om vi skal placere formøderne som en del af de ordinære SFO-
forældrerådsmøder. 

• Næste møde er den 25. januar. 

Eventuelt 18:55 - 19:00 

• TBV har fået penge fra motionsløb og givet status 47.557 kr, og at der stadig bliver 
indbetalt.  

 

 

 


